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I S T R A Ž I V A N J E

Krajem ljeta, izvršni ured VSI započeo je

aktivnosti na izradi novog izvještaja Vijeća

stranih investitora BiH, „Poslovni Barometar

2020“. „Poslovni Barometar“ je jedna od ključnih

aktivnost VSI realizovana u saradnji sa našim

partnerima. Prvo izdanje izvještaja „Poslovni

Barometar“ objavljeno je 2015. godine,

realizovano uz podršku Projekta unapređenje

lokalnog razvoja (GOLD), kojeg su zajednički

finansirali Američka agencija za međunarodni

razvoj (USAID) i Švedska međunarodna agencija

za razvoj i saradnju (Sida). Drugo izdanje

izvještaja je publikovano 2018. godine uz

podršku Projekta MarketMakers, koji predstavlja

dio napora Švicarske vlade da pomogne BiH u

tranziciji ka socijalno inkluzivnoj tržišnoj

ekonomiji. Poslovni Barometar... PROČITAJ VIŠE

http://www.fic.ba/priprema-novog---business-barometra-2020-


VSI je početkom jula uputilo inicijativu članica VSI iz duhanske

industrije, nadležnim institucijama u vidu apela za suzbijanje

nelegalne trgovine duhanskim proizvodima koja je naročito

povećana tokom pandemije COVID-19. VSI se obratio sa

molbom za podršku u rješavanja određenih pitanja u segmentu

ilegalne trgovine duhanskim proizvodima na tržištu BiH.

" N A  O S N O V U  P R O C J E N A ,  T R E N U T N O  N E L E G A L N A

T R G O V I N A  N A  B H .  T RŽ IŠT U  D U H A N A  UČE S T V U J E  S A

G O T O V O  5 0 %  U K U P N O G  D U H A N S K O G  T RŽ IŠT A "

R A D N A  G R U P A  Z A  S I V U  E K O N O M I J U  P R I  V S I

B I H  P O K R E N U L A  N I C I J A T I V U  Z A  P O D RŠK U  U

B O R B I  P R O T I V  N E L E G A L N O G  T RŽ IŠT A

D U H A N S K I M  P R O I Z V O D I M A

C O V I D - 1 9

Navedeno je također da je duhanska industrija na ime

indirektnih poreza i PDV-a u 2019. godini, uplatila cca.

milijardu KM što predstavlja 16% svih uplaćenih indirektnih

poreza. U poređenju sa prošlom godinom, u maju 2020. godine

bilježi se pad akciznih prihoda za više od 60% odnosno 54

miliona KM. Kumulativno gledano u 2020... PROČITAJ VIŠE

http://www.fic.ba/radna-grupa-za-sivu-ekonomiju-pri-vsi-bih-poslala-inicijativu-za-podrsku-u-borbi-protiv-nelegalnog--


Američka agencija za hranu i lijekove (FDA) donijela je odluku da se

IQOS, proizvod kompanije Philip Morris koji zagrijava a ne sagorijeva

duhan, može svrstati u kategoriju "duvanskih proizvoda modificiranog

rizika" (MRTP), kao i da je informiranje potrošača o smanjenoj

izloženosti štetnim materijama prilikom korištenja ovog uređaja u

skladu sa promocijom javnog zdravlja IQOS sistem za zagrijavanje

duvana je prvi i jedini elektronski proizvod koji koristi nikotin, a koji je

FDA svrstala u kategoriju "proizvoda modifikovanog rizika",

obrazlažući svoju odluku sljedećim zaključcima: IQOS... PROČITAJ VIŠE
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P H I L I P  M O R R I S

Bosna Bank International (BBI) u okviru Sarajevo Business Foruma (SBF) 2020 i inicijative

„Mi to možemo“, a u saradnji sa projektom „Dijaspora za razvoj“ organizirala je 5. SBF

online sesiju “DIGITALNI OPORAVAK: Podrška digitalnoj transformaciji bh. kompanija kao

odgovor na COVID-19”. Inače, „Dijaspora za razvoj“ (D4D) je projekat Ministarstva za

ljudska prava i izbjeglice BiH i Vlade Švicarske, u partnerstvusa UNDP BiH i IOM BiH.

Moderatori 5. SBF sesije bili su prof. Eddie Čustović i prof. Damir Mitrić, članovi

Upravnog odbora BH Futures Foundation. Bosna Bank International... PROČITAJ VIŠE

S A R A J E V O  B U S I N E S S  F O R U M

http://www.fic.ba/americka-uprava-za-hranu-i-lijekove-odlucila--iqos-je-proizvod-modifikovanog-rizika
http://www.fic.ba/sbf-online-session---5--digitalni-oporavak--podrska-digitalnoj-transformaciji-bh.-kompanija-kao-odgov


Izvršna direktorica VSI, Sanja Miovćić održala je sastanak sa gospodinom

Nedimom Hamzićem novim Generalnim Sekretarom  Američke trgovačke komore

u BiH (AmCham BiH), nevladine organizacija i dijela evropske i svjetske mreže

AmChamova, čiji je zadatak da uspostavi platformu putem koje će se razvijati

poslovne prilike za članice i promovisati visoki standardi poslovne prakse i jačati

partnerstva između poslovne zajednice i bh. vladinih tijela na svim nivoima.

Teme sastanka bile su predstavljanje novih internih izmjena i novoizabranog

menadžmenta AmCham BiH te jačanje dosadašnje saradnje ovih organizacija.

Novi Generalni Sekretar informisao je Izvršnu direktoricu VSI da je gospodin

Karlheinz Dobnigg, CEO Raiffeisen Bank BiH, izabran za novog... PROČITAJ VIŠE

V S I  O D RŽA O  S A S T A N A K  S A  N O V I M
G E N E R A L N I M  S E K R E T A R O M  A M C H A M  B I H

V S I  M R E Ž A

http://www.fic.ba/vsi-odrzao-sastanak-sa-novim-generalnim-sekretarom-amcham-bih


Jučer je u Sarajevu održana volonterska

akcija koju je organizovao Razvojni

program Ujedinjenih nacija (UNDP),

zajedno sa Ambasadom Republike Italije,

te članovima Planinarskog smučarskog

društva 'Centar' Sarajevo, Planinarsko-

ekološkog društva 'Romanija' Pale, i

Udruženja Zemlja Dinarika (Terra

Dinarica) iz Sarajeva. Među brojnim

volonterima, u akciji su na poziv

Udruženja Terra Dinarica učestvovali i

predstavnici Vijeća stranih investitora u

BiH. Inače, ova akcija je sprovedena u

cilju promocije projekta Via Dinarica koji

ima za cilj uspostaviti... PROČITAJ VIŠE

V S I  S U D J E L O V A O  U  V O L O N T E R S K O J
A K C I J I  Č IŠĆE N J A  I  O B I L J EŽA V A N J A
V I A  D I N A R I C A  S T A Z E  N A  ČA V L J A K U

http://www.fic.ba/vsi-sudjelovao-u-volonterskoj-akciji-ciscenja-i-obiljezavanja-via-dinarica-staze-na-cavljaku


VSI se obratio sa molbom da Vijeće ministara u skladu sa svojim ovlastima pristupi

rješavanju određenih otvorenih pitanja u segmentu pandemije izazvane virusom

COVID-19. Svjesni činjenice da je ovo globalni problem u ovom trenutku i da svaka

država donosi različite mjere te da države koje budu imale jasne mjere, programe

i projekte da se nose sa novonastalom situacijom mogu napraviti veliki napredak u

razvoju svoje ekonomije, ali i svog boljeg pozicioniranja u globalnom svijetu.

Premda je Bosna i Hercegovina imala zadovoljavajući rast privrede, posljednjih

nekoliko godina se pokazalo da je sektor turizma i ugostiteljstva bio značajan

pokretač u dodatnom razvoju države. Osim povećanog broja turista koji su dolazili

i trošili novac doprinoseći razvoju BH ekonomije, povećane su i... PROČITAJ VIŠE

V S I  P O S L A L O
U R G E N C I J U  V I J EĆU
M I N I S T A R A  B I H  Z A
P O D RŠK U  U  S P AŠA V A N J U
T U R I S T IČK O G  S E K T O R A
Z B O G  C O V I D - 1 9
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Ove godine Tvornica cementa

Kakanj (HeidelbergCement Group)

imala je čast da dobije certifikat

Platinaste bonitetne izvrsnosti koji

se ove godine prvi put dodjeljuje

u Bosni i Hercegovini. Analitička

bonitetna kuća Bisnode već
tradicionalno svake godine

organizuje dodjelu međunarodnih

priznanja za kvalitet poslovanja

bonitetno najboljim kompanijama

u BiH. Platinasta... PROČITAJ VIŠE

T V O R N I C A  C E M E N T A  K A K A N J
D O B I L A  C E R T I F I K A T

P L A T I N A S T E  B O N I T E T N E
I Z V R S N O S T I

http://www.fic.ba/vsi-poslalo-urgenciju-vijecu-ministara-bih-za-podrsku-u-spasavanju-turistickog-sektora-zbog-covid-19
http://www.fic.ba/vsi-poslalo-urgenciju-vijecu-ministara-bih-za-podrsku-u-spasavanju-turistickog-sektora-zbog-covid-19
http://www.fic.ba/tvornica-cementa-kakanj-dobila-certifikat-platinaste-bonitetne-izvrsnosti-


B R A N I M I R  M U I DŽA  O  P O S L J E D I C A M A

C O V I D - 1 9 :  U K I D A N J E M  P A R A F I S K A L N I H

N A M E T A  U B L AŽ I T I  P O S L J E D I C E  E P I D E M I J E

U organizaciji Drvnog klastera „Namještaj i drvo“,

zajedno sa Privrednom komorom FBiH i drugim

partnerima iz zemlje i regiona, u Zavidovićima je 5.

avgusta održana drvno-tehnološka i turistička

konferencija pod nazivom ‘Tajan 2020’.

" P R O J E K A T  ‘ T A J A N  2 0 2 0 ’  J E  L O K A C I J O M

V E Z A N  Z A  C E N T R A L N U  B O S N U  I

H E R C E G O V I N U  O D A K L E  D O L A Z E  N A J V EĆE  I

N A J P R I Z N A T I J E  K O M P A N I J E "

V S I  UČE S T V O V A O  N A
K O N F E R E N C I J I  ‘ T A J A N  2 0 2 0 ’

K O N F E R E N C I J A

Konferencija je nastavak aktivnosti od prije dvije

godine u okviru projekta pod nazivom „Tajan 2020“

i predstavlja spoj okupljanja kompanija, ustanova,

institucija i poduzetnika vezanih za drvnu industriju i

šumarstvo, zaštitu okoliša, turizam... PROČITAJ VIŠE

http://www.fic.ba/vsi-ucestvovao-na-konferenciji--tajan-2020-


I ove godine u okviru projekta „100

najvećih u BiH“, koji organizuju Poslovne

novine iz Sarajeva u suorganizaciji

Vanjskotrgovinske/Spoljnotrgovinske

komore BiH i LRC-a, realizovana je treća

po redu regionalna panel konferencija

pod nazivom „Izazov izvoza – Moramo

naprijed”. Ovogodišnja konferencija

održana je online, 2. septembra 2020. i

okupila je oko 150 učesnika.

M U I DŽA :

" D RŽA V A  J E  T A  K O J A  T R E B A  D A  B U D E  U

K R I Z N I M  M O M E N T I M A  E F I K A S N I J A ,  B RŽA ,

K O N K R E T N I J A  T E  P O N U D I  V EĆU  D O Z U

I Z V J E S N O S T I  I  P O V UČE  O D L UČN E  K O R A K E ,

O N A  K O J A  ĆE  P R I J E  S V E G A  S L UŠA T I

I N V E S T I T O R E .  J E R ,  K O G A  S L UŠA T I  A K O  N E

I N V E S T I T O R E .  S V I M A  U  J A V N O M  S E K T O R U

T R E B A  B I T I  J A S N O  O D A K L E  S E  P U N E

B U DŽE T I "

K O N F E R E N C I J A

P R E D S J E D N I K  V S I  UČE S T V O V A O  N A  R E G I O N A L N O J
O N L I N E  K O N F E R E N C I J I  “ I Z A Z O V  I Z V O Z A  -

M O R A M O  N A P R I J E D ”

Cilj konferencije bio je poručiti javnosti i

privrednicima regiona da bez obzira na

ekonomsku krizu koja je zadesila cijeli

svijet „Moramo naprijed”. S obzirom na

periode zatvaranja granica i ekonomija, u

vrijeme kada se svi okreću ka sebi,

izvoznici su se našli pred brojnim

izazovima. Naglašeno je da oporavak bh.

ekonomije zavisit će od oporavka EU u

koju BiH izvozi sa 72% ukupne proizvodnje.

Panelisti su više puta naglasili važnost

podrške države i politike... PROČITAJ VIŠE

http://www.fic.ba/predsjenik-vsi-ucestvovao-na-regionalnoj-online-konferenciji--izazov-izvoza-moramo-naprijed---


ĆO R L U K A :

" K O M P A N I J A  V I O L E T A  J E  Z A

M A K S I M A L N U  R A V N O P R A V N O S T  I

T O L E R A N C I J U

P R E M A  ŽE N A M A ,  P R E M A  D J E C I ,

P R E M A  S V I M A "

V S I  Č L A N I C A

V I O L E T A  P O M AŽE  S I G U R N I M  K UĆA M A  U  B I H  

P o t p i s a n  u g o v o r  o  d o n a c i j i  s  p r e d s t a v n i c i m a  o s a m  s i g u r n i h  k uća  u  B i H

Predstavnici Ujedinjenih naroda (UN)  i

ambasade Velike Britanije u BiH te

kompanije Violete d.o.o. upriličili su u

Sarajevu svečano potpisivanje ugovora o

donaciji s predstavnicima osam sigurnih

kuća. Na svečanom potpisivanju obratili

su se Ingrid Macdonald, rezidentna

koordinatorica UN u BiH, John Kennedy

Mosoti UNFPA predstavnik za BiH,

Matthew Field, britanski ambasador u

BiH, Petar Ćorluka, predsjednik Upravnog

odbora Violete, Dragana Petrić,

predstavnica Fondacije “Lara“ iz Bijeljine

i Jasna Zečević, predstavnica Vive žene

iz Tuzle. Macdonald je... PROČITAJ VIŠE

http://www.fic.ba/violeta-pomaze-sigurnim-kucama-u-bih
http://www.fic.ba/violeta-pomaze-sigurnim-kucama-u-bih


N A G R A D E

Č L A N I C A M A  V S I  D O D I J E L J E N E  N A G R A D E

" 1 0 0  N A J V EĆ I H "  -  P R O G L AŠE N E  N A J B O L J E

K O M P A N I J E  U  B I H  I  R E G I J I  

Projekat ''100 najvećih u BiH'' koje

tradicionalno organizuju Poslovne

novine u suorganizaciji sa

Vanjskotrgovinskom komorom BiH

i bonitetnom agencijom LRC

Sarajevo, te kao generalnim

pokroviteljem EuroExpress brza

pošta d.o.o. Banja Luka, ima za

cilj pokazati da u BiH ima veoma

uspješnih kompanija koje su

priznate kako na domaćem tako i

na svjetskom tržištu, a među

kojima su se našle i mnoge

članice VSI. Dodjela priznanja za

najuspješnije kompanije prema

rezultatima poslovanja u 2019.

godini, održana je 29. septembra

2020. godine u... PROČITAJ VIŠE

http://www.fic.ba/clanicama-vsi-dodijeljene-nagrade--100-najvecih--proglasene-najbolje-kompanije-u-bih-i-regiji-


Zbog imovinsko-pravnog spora dvije firme u centru Sarajeva, više od 80

radnika fizički je spriječeno da pristupi svojim radnim mjestima zbog

nepoštivanja sudskog rješenja, što je aktualiziralo pitanje pravne

sigurnosti i vladavine prava u kontekstu privlačenja stranih investitora u

zemlju. Tim povodom predsjednik VSI, Branimir Muidža u izjavi za medijsku

kuću Aljazeera Balkans kazao je da upravo pravna nesigurnost jedan od

osnovnih razloga zbog kojih investitori zaobilaze Bosnu i... PROČITAJ VIŠE

P R E D S J E D N I K  V S I  Z A  A L J A Z E E R A

B A L K A N S  N A  T E M U  P R A V N E  S I G U R N O S T I

I N T E R V J U  ( A L J A Z E E R A )

 M U I DŽA :

" U  B I H  N E  P O S T O J I  D O V O L J N O  V L A D A V I N E  P R A V A  I S T O  T A K O

N I  P R A V N E  S I G U R N O S T I ,  K A D  N A  T O  D O D A M O

K O M P L E K S T N O S T  O R G A N I Z A C I J E  D RŽA V E ,  T O  P O K A Z U J E

Z AŠT O  U  B I H  N E M A  V IŠE  S T R A N I H  U L A G A N J A "

http://www.fic.ba/predsjednik-vsi-dao-izjavu-za-aljazeera-balkans-na-temu-pravne-sigurnosti


Zvanični podaci Centralne banke BiH (CBBH) o stanju i tokovima

direktnih stranih investicija (DSI) u BiH na godišnjem nivou, objavljuju

se osam mjeseci po isteku izvještajne godine. U toku godine objavljuju

se privremeni, kvartalni podaci u okviru tokova DSI i platnog bilansa

(sa procijenjenim iznosom zadržanih zarada). Uz objavu  zvaničnih

godišnjih podataka, revidiraju se ranije objavljeni podaci za prethodne

godine. Ove godine Centralna banka, zbog poznatih, vanrednih

okolnosti  kasni sa objavom novih podataka o DSI, te je informacija

pripremljena u skladu sa, u ovom momentu, dostupnim podacima o

direktnim stranim investicijama u BiH. Prema preliminarnim podacima

Centralne banke BiH, u prvom kvartalu 2020. godine prilivi direktnih

stranih investicija prema statistici platnog bilansa BiH (neto finansijska

pasiva) iznosili su 243.2 miliona KM. Primjetan je trend smanjenih

priliva direktnih investicija u Bosni i Hercegovini u... PROČITAJ VIŠE

I N F O R M A C I J A  O  D I R E K T N I M  S T R A N I M  

I N V E S T I C I J A M A  ( D S I )  U  B I H  

D S I

P R E L I M I N A R N I  P O D A C I  Z A  2 0 1 9 .  I  2 0 2 0 .  G O D I N U

I  Z V A N IČN I  P O D A C I  Z A  2 0 1 8 .  G O D I N U  

http://www.fic.ba/informacija-o-direktnim-stranim--investicijama-(dsi)-u-bih


A R C E L O R  M I T T A L  Z E N I C A  O Z V A N IČ I O  Z A V RŠE T A K

D V A  P R O J E K T A  Z A  S M A N J E N J E  Z A G AĐE N J A   

V S I  Č L A N I C A

Kompanija Arcelor Mittal Zenica, 23.

septembra je svečanim događajem

ozvaničila završetak radova na dva

veoma značajna projekta zaštite

okoline na pogonima Aglomeracije i

Čeličani, ukupne vrijednosti više od 15

mil KM. Projekat zaštite okoline u Zenici

podrazumijevo je izgradnju drugog

hibridnog filtera na SM-6 u Aglomeraciji

te Sekundarno otprašivanje na

konvektorskoj Čeličani, čime će građani

Zenice imati kvalitetniji okoliš, a

kompanija Arcelor Mittal Zenica je

ispunila zahtjeve iz okolinske dozvole.

NIKHIL MEHTA:

„NA OVE PROJEKTE SMO POTROŠILI VIŠE OD 20 MIL KM, ALI U BUDUĆNOSTI ĆEMO OSIGURATI

DA RADNICI MITTALA I GRAĐANI ZENICE IMAJU BOLJI OKOLIŠ. 

S TOPLANOM ĆEMO IMATI TRI ZAVRŠENA PROJEKTA KOJIM ĆEMO, NADAM SE, ISPUNITI SVE

ZAHTJEVE IZ OKOLINSKE DOZVOLE. OVO JE VELIKI KORAK ZA ARCELOR MITTAL ZENICA.

ZAHVALA PRIPADA SVIM GRAĐANIMA ZENICE I INSTITUCIJAMA, KOJI SU NAM PRUŽILI

PODRŠKU, ALI I LOKALNIM ZAJEDNICAMA. PROIZVODNJA ČELIKA U ZENICI TRAJE VEĆ 130

GODINA I SIGURAN SAM DA ĆE SE NASTAVITI U BUDUĆNOSTI“

Azra Sivro iz sektora ekologije

kompanije Arcelor Mittal Zenica je

kazala kako su imali brojne poteškoće

u realizaciji projekta, ali da će i drugi

projekti biti završeni do kraja godine

te da uskoro građani Zenice neće

vidjeti emisije iz Čeličane. Mateo

Tomić je u ime kompanije Ekoplant,

koja je izvodila radove, u obraćanju

prisutnima kazao da je na gradilištu

bio od 2018. te da su u ove dvije

godine radili na realizaciji veoma

značajnog projekta... PROČITAJ VIŠE

http://www.fic.ba/arcelormittal-zenica-ozvanicio-zavrsetak-dva-projekta-za-smanjenje-zagadjenja-
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